
aan: de raad
datum: 11 juli 2023
onderwerp: beantwoording technische raadsvragen 

Heemskerk Lokaal m.b.t. raadsvoorstel IKC 
Leonardus

van: het college
openbaar: ja
registratienr.: D/2023/557160
aantal bijlage(n):

Heemskerk Lokaal heeft raadsvragen gesteld met betrekking tot het raadsvoorstel IKC Leonardus. 
Hieronder treft u de beantwoording aan op de vragen.

1. Zijn er met schoolbesturen duidelijke afspraken m.b.t. de huisvesting van leerlingen qua aantallen 
en capaciteit?

Antwoord: Zowel op landelijk als op lokaal niveau zijn geen vastgelegde normen voor de omvang 
van basisscholen. Daar waar het gaat om de omvang is het echter belangrijk dat sprake is van 
een omvang die onderwijskundig en organisatorisch verantwoord is (denk aan de opheffingsnorm) 
en leidt tot een evenwichtige opbouw van de totale school. Het betreft hier echter autonoom beleid 
van de schoolbesturen. Het huisvestingsbeleid is volgend en – wanneer sprake is van 
schommelingen in de leerlingenaantallen – en er ontstaat een ruimtebehoefte dat dient de 
gemeente te voorzien in deze behoefte met bestaande huisvesting dan wel door middel van 
uitbreiding (indien mogelijk op de locatie).
Daarnaast hebben ouders de vrijheid om een school (openbaar of  bijzonder) voor hun kind te 
mogen kiezen. 

Op dit moment liggen er nog geen concrete afspraken over de omvang van de scholen. We zijn 
hier echter wel met de schoolbesturen over in gesprek. Een aantal basisscholen hanteren 
inmiddels al een maximale instroom in hun school. In de 2e helft van 2023 gaan we samen met de 
schoolbesturen aan de slag met het actualiseren van het IHP. Hierbij gaan we verder met de 
gesprekken met de schoolbesturen over de omvang en de ambities van de verschillende 
schoolgebouwen. Uiteindelijk willen we hier duidelijkere en concretere afspraken met elkaar over 
maken. 

2. Een school kan weigeren nieuwe leerlingen aan te nemen als alle capaciteit gebruikt is. Kan 
worden afgesproken met schoolbesturen dat ze een maximum aantal leerlingen van bv. 350 (in 
het geval van de St Leonardus) hanteren en als dat bereikt is dat dan doorverwezen wordt naar 
een school met nog wel capaciteit in plaats van de vraag opvangen door het plaatsen van 
noodlokalen? 
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Antwoord: Op dit moment liggen er nog geen concrete afspraken over de omvang van de scholen. 
We zijn hier echter wel met de schoolbesturen over in gesprek. Een aantal basisscholen hanteren 
inmiddels al een maximale instroom in hun school. In de 2e helft van 2023 gaan we samen met de 
schoolbesturen aan de slag met het actualiseren van het IHP. Hierbij gaan we verder met de 
gesprekken met de schoolbesturen over de omvang en de ambities van de verschillende 
schoolgebouwen. Uiteindelijk willen we hier duidelijkere en concretere afspraken met elkaar over 
maken. 

3. Kan de Kariboe school gebruikt worden om mogelijk 150 leerlingen tijdelijk van de Leonardus te 
huisvesten? Zo nee, waarom niet?

Antwoord: Het is mogelijk om in overleg met IJmare te kijken of er lokalen te gebruiken zijn bij o.a. 
De Kariboe voor de tijdelijke huisvesting van IKC De Leonardus. Het zal echter niet mogelijk zijn 
om 150 leerlingen te huisvesten op deze locatie. Hiervoor is onvoldoende ruimte beschikbaar en 
daarnaast zal dit grote invloed hebben op het onderwijs aan de kinderen die op de Kariboe zitten. 
Bij het gebruik van lokalen van De Kariboe moet u denken aan 2 a 3 lokalen die hiervoor 
beschikbaar zijn. Kindcentrum Leonardus heeft echter vanaf aankomend schooljaar 15 groepen. 
Met het gebruik van 2 lokalen bij de Kariboe bespaart u op de huurkosten van de tijdelijke 
huisvesting. Op de directe kosten zal dit weinig invloed hebben.

De raming voor tijdelijke huisvesting is gebaseerd op de huidige omvang van kindcentrum 
Leonardus. Hierbij is een splitsing gemaakt van de directe kosten die nodig zijn om de 
voorkeurslocatie geschikt te maken voor het plaatsen van de tijdelijke huisvesting en het 
huuronderdeel. Naast een kostenraming is er ook een eerste verkenning gedaan naar een 
mogelijke locatie. De daadwerkelijk uitwerking zal nog nader uitgewerkt moeten worden. Bij deze 
uitwerking zullen we uitgaan van een zo efficiënt mogelijke invulling/oplossing. De financiële 
middelen voor tijdelijke huisvesting worden in ieder geval geoormerkt en zullen apart verantwoord 
moeten worden. 

4. De Burghweytschool aan de Willem Van Coulster straat is in de PN van juli 2020 genoemd als 
wissellocatie bij nieuw- of verbouw van basisscholen. Deze school is nu tijdelijk in gebruik voor 
speciaal basisonderwijs vanuit Heliomare. Komt deze school weer vrij als wissellocatie en zo ja 
wanneer?

Het schoolgebouw aan de Willem van Coulsterstraat wordt inderdaad als wissellocatie 
aangehouden in het kader van het IHP. In dit kader is met Heliomare overeengekomen dat zij tot 
en met juli 2024 gebruik kunnen maken van dit schoolgebouw. Daarnaast zal vanaf aankomend 
schooljaar ook basisschool De Anne Frank, met 2 lokalen, gebruik maken van dit schoolgebouw.

Voor KC Leonardus heeft dit schoolgebouw echter te weinig capaciteit om het onderwijs en de 
opvang te huisvesten. Daarnaast zal de toestroom van vervoersbewegingen door de afstand 
tussen de huidige school en de wissellocatie dermate toenemen dat dit tot onwenselijke situaties 
zal leiden in de wijk bij de wissellocatie. 

Naast het voorstel betreffende IKC Leonardus ligt er ook een voorstel voor ten behoeve van KC 
Eigenwijze. In dit voorstel wordt voorgesteld om de Prof. van Gilseschool, inclusief de NSDSK 
(opvang), te verplaatsen naar de wissellocatie totdat de nieuwbouw van integraal kindcentrum de 
Leonardus gereed is. 
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5. Kunt u ons een overzicht geven van de scholen in Heemskerk met hun capaciteit en of er sprake 
is van onderbezetting en hoeveel deze dan bedraagt?

Uiteraard is het mogelijk om u dit inzicht te verschaffen in de capaciteit en het gebruik van de 
schoolgebouwen. In dit kader is het echter niet wenselijk om KC De Leonardus over meerdere 
locaties te verspreiden. Zoals hierboven al is aangegeven gaan wij in de 2e helft van 2023 samen 
met de schoolbesturen aan de slag met het actualiseren van het IHP. Hierbij gaan we verder met 
de gesprekken met de schoolbesturen over de omvang en de ambities van de verschillende 
schoolgebouwen. Hier willen we duidelijkere en concretere afspraken met elkaar over maken. 
Het actualiseren van het IHP zal ook tot een concreter uitvoeringsplan leiden op het gebied van 
locaties en tijdelijke huisvesting.

Als gemeente zijnde hebben we ook samen met de schoolbesturen het dislocatiebeleid 
beschreven. Hier staat het volgende over opgenomen:

De scholen wensen zoveel mogelijk op één locatie gehuisvest te zijn en zo min mogelijk 
dislocaties te hebben. Dit is een afweging en beslissing van het onderwijskundig bevoegd gezag 
(schoolbesturen). De gemeente heeft hierin geen bevoegdheden. Onderwijskundig en 
organisatorisch is het voor scholen minder gewenst om meerdere locaties te hebben. 

Anderzijds is er ook begrip voor de situatie dat unielocaties niet altijd haalbaar zijn vanwege 
beperkingen in de bestaande onderwijshuisvesting of vanwege de omvang van de scholen. 
Wanneer de scholen te groot worden of door fusie, kan het wenselijk zijn meerdere locaties te 
hebben. Ook moeten er mogelijkheden blijven om nieuwe dislocaties te realiseren in situaties dat 
de stichtingsnorm voor een zelfstandige voorziening binnen de gemeente Heemskerk niet 
haalbaar is. 

Wanneer meerdere locaties in beeld zijn, streven de gemeente Heemskerk en de schoolbesturen 
naar maximering van aantal locaties vanuit onderwijskundige en organisatorische overwegingen. 
Het streven is maximaal 2 locaties (waarvan één hoofd- en één dislocatie) met een maximale 
afstand van 1 kilometer. 

Belangrijk aspect bij dislocaties (of medegebruik) is de omvang van de voorziening. Bij voorkeur 
wordt gestreefd naar een voorziening waar minimaal twee groepen kunnen worden gehuisvest en 
in de optimale situatie een volledige school voor de (combinatie)groepen 1 tot en met 8 met 
voldoende aanvullende ruimten. In de dagelijkse praktijk zal dit niet altijd haalbaar zijn. Soms is 
tijdelijk één aanvullende groepsruimte nodig. De school kan hierin dan de overweging maken 
elders gehuisvest te worden of dat zij dit intern en in de bestaande huisvesting weten op te 
vangen (organisatorisch en ruimtelijk).
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6. Als de Kariboe en/of andere basisscholen ingezet kunnen worden als tijdelijke huisvesting van de 
St. Leonardus gedurende de nieuwbouw, wat is dan de besparing t.o.v. de genoemde 2,4 
miljoen?

Dit hangt af van het aantal lokalen. Het is echter niet wenselijk om KC Leonardus over meerdere 
locaties te verspreiden. Een gemiddeld klaslokaal bedraagt zo’n 55 m².

De raming voor tijdelijke huisvesting is gebaseerd op de huidige omvang van kindcentrum 
Leonardus. Hierbij is een splitsing gemaakt van de directe kosten die nodig zijn om de 
voorkeurslocatie geschikt te maken voor het plaatsen van de tijdelijke huisvesting en het 
huuronderdeel. Naast een kostenraming is er ook een eerste verkenning gedaan naar een 
mogelijke locatie. De daadwerkelijk uitwerking zal nog nader uitgewerkt moeten worden. Bij deze 
uitwerking zullen we uitgaan van een zo efficiënt mogelijke invulling/oplossing. De financiële 
middelen voor tijdelijke huisvesting worden in ieder geval geoormerkt en zullen apart verantwoord 
moeten worden.


